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Møde den: 16. december 2021 kl. 09.00-11.45 
Lokation: Zoom-møde 
Samarbejdsudvalget og Arbejdsmiljøudvalget, Administrationscenter Health 
 
Deltagere: Nikolaj Harbjerg, Anna Bak Maigaard, Damian A. Hertoft Goldberg, Søren 
Dam, Antonio Sylvester Vethanayagam, Simon Bygdin, Sebastian Berg Petersen, Pia 
Stokholm, Mia Schou Johansen 
Deltagere fra LAMU: Conor Leerhøy, Inger Rønde Jeppesen, Michael Andersen, Erik 
Jørgensen, Hanne Johansen 
Afbud: Jann Thiele Zeiss, Louise Nygaard Kristensen, Birgit Honoré 
Sekretariat: Ulrik Birk Therkelsen 
 
 
LSU-møde kl. 09.00 – 10.15 
 
 

   

Referat 

1. Referat LSU-LAMU 2. september 2021 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af 3 punkter til fællesmødet: 

• Opfølgning på oplæg om psykologisk tryghed 
• APV-spotmåling ved Bygningsservice 
• Covid-19-situationen og delvis hjemsendelse 

 
3. Økonomi 

Formanden orienterede om budgettet 2022-25. Administrationscenteret har nu 
en fast ramme afledt af de tidligere besparelser, som nu er afsluttet. Vi skal holde 
budgettet, og der er ingen krav om budgetforbedringer. Dog vil opgavemængden 
fortsat være i udvikling, og vi skal løse opgaverne med de ressourcer, som vi har. 
LSU drøftede nødvendigheden af effektivisering i denne virkelighed, men også at 
effektivisering ikke altid er tilstrækkeligt, og at der i nogle tilfælde kan være 
behov for flere ressourcer. LSU drøftede desuden vækst i eksterne bevillinger på 
institutterne, hvilket afføder flere opgaver til administrationscenteret og det 
ønskelige i, at de eksterne bevillinger tager højde for inddækning af 
administrativt arbejde. 

 
4. Orientering om lønforhandlingsrunde 2022 

LSU drøftede lønforhandlingsrunden 2022 og specifikt muligheden for at 
erstatte den nuværende årlige praksis med lønforhandlingsrunde hvert andet år. 
Anna Bak Maigaard påpegede, at der bliver brugt mange administrative 
ressourcer på processen, som samtidig leder til forventninger hos en lang række 
medarbejdere, hvoraf mange i sidste ende bliver skuffede, da 
lønforhandlingsrammen er beskeden. Dette var også Damian A. Hertoft 
Goldbergs opfattelse, både fra sin rolle som funktionschef, men også baseret på 
tidligere arbejde som tillidsrepræsentant. Mia Schou Johansen var enig i, at der 
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bliver brugt mange ressourcer på lønforhandlingsprocessen. Især når man ser 
det i forhold til resultatet. Ved at køre processen hvert andet år risikerer man 
dog, at processen bliver uigennemsigtig og uoverskuelig. Mia Schou Johansen 
påpegede yderligere, at lønforhandlingsprocessen også handler om mere end 
bare løn, og at der er noget gavnligt i de refleksioner som medarbejderen gør sig 
og evt. samtaler med ledere omkring medarbejderens arbejde og succeser. 
 
Søren Dam understregede, at der bør være flere midler, og at medarbejdere bør 
kunne søge om lønforbedring, hvis de har udviklet sig i særlig grad eller gjort 
noget ekstraordinært i løbet af året. Søren Dam påpegede yderligere, at tidligere 
forsøg på at afholde processen hvert andet år, fungerede som en spareøvelse, 
hvor der blev søgt på baggrund af en toårig periode, men reelt blev der 
forhandlet på baggrund af det seneste år, og der blev ikke udmøntet flere 
lønforbedringer baseret på den toårige periode. I denne forbindelse 
understregede formanden, at lønforhandlingsrammen havde været en 
sammenlægning af lønsummen over begge år for den pågældende 
lønforhandlingsproces, og at der i den aktuelle drøftelse ikke er tale om oplæg til 
en spareøvelse på lønsum, men at ideen er at spare ressourcer.  
 
LSU besluttede at fortsætte med 4 ugers frist for indgivelse af indstillinger til 
lønforbedringer fra ledere. Fristen vil denne gang være den 24. marts 2022, 
hvilket gerne skulle give tid til både at lave, læse og forholde sig til evt. 
indstillinger. 

  
5. Fremtidsbilledet for Enhedsadministrationen 

Formanden orienterede om fremtidsbilledet for Enhedsadministrationen, som er 
udarbejdet af LEA i forlængelse af Strategi 2025 og i dialog med bl.a. 
funktionschefer, institutsekretariatsledere, ASU, LSU’er og Universitetsledelsen. 
Fremtidsbilledet giver os en fælles retning og nogle indsatsområder, som vi kan 
orientere os imod. Indsatsområderne er: 
 

• Sammenhængende administration 
• Digital transformation 
• Proaktiv og strategisk samarbejdspartner 

 
Indsatsområderne vil ikke nødvendigvis betyde det samme alle steder lokalt. 
LSU drøftede digital transformation, og hvordan dette er et skridt videre ift. 
vores hidtidige arbejde med digitalisering. Fremadrettet vil det ikke blot handle 
om IT, men især også om mennesker og deres forståelse. LSU drøftede også 
behovet for, at brugerne af IT-systemer bør være sparringspartnere, men 
samtidig også behovet for at vi som brugere er i stand til at tilpasse os. 
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6. Kompetenceudvikling 
LSU fortsætter arbejdet med digitale kompetencer og sprogkompetencer som 
strategiske indsatsområder.  

 
7. Drøftelse af udkast til retningslinjer for afvikling af ferie 

LSU drøftede udkastet til retningslinjer for afvikling af ferie i 
Administrationscenter Health. Anna Bak Maigaard og Damien A. Hertoft 
Goldberg gav udtryk for et ønske om at kunne være mere eksplicitte ift. hvilke 
perioder, som forventes at være ferieperioder. Både ift. medarbejdere i de 
specifikke afdelinger, men også ift. samarbejdspartnerne og brugerne på fx 
institutterne. En afstemt opfattelse vil gøre det nemmere ift. planlægning for alle 
parter. 
 
Søren Dam påpegede, at der efter hans opfattelse ikke har været problemer i 
nogen af administrationscenterets afdelinger ift. dette emne og stillede 
spørgsmålstegn ved behovet for nedskrevne retningslinjer. LSU var enige i, at 
administrationscenterets afdelinger hidtil har tilpasset deres ferieafvikling til 
samarbejdspartnere og brugere, og at retningslinjerne for afvikling af ferie ikke 
er udtryk for, at ferieafvikling ikke allerede fungerer. LSU var desuden enige i, at 
retningslinjerne bør opfattes som et udgangspunkt og ikke må medføre, at 
fleksibiliteten forsvinder. 
 

8. Evaluering af LSU-arbejdet 
LSU besluttede at udskyde dette punkt til næste LSU-LAMU-møde i 2022. 
 

9. Planlægning af årshjul 
LSU havde ingen bemærkninger til det kommende LSU-LAMU-årshjul 
 

10. Udpegning til LSU 
Udpegning til LSU finder sted i februar 2022. 

 
11. Evt. 
 
Fællesmøde LSU-LAMU kl. 10.15 – 11.00 
 
0. Opfølgning på oplæg om psykologisk tryghed 

LSU-LAMU var enige om, at oplægget omkring psykologisk tryghed havde været 
godt, men man savner en plan for det videre arbejde med begrebet i hverdagen. 
Hos Ph.d.- og talentadministrationen har ledelsen været opmærksomme på, at 
de har et særligt ansvar for at gå forrest i dette arbejde og gennemgående have 
det i baghovedet i hverdagen. Mia Schou Johansen påpegede, at arbejdsgruppen, 
som dagsordenssatte emnet i sin tid, netop så det som essentielt at 
funktionscheferne griber emnet og sørger for, at der vil ske et arbejde med det 
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lokalt. Formanden påpegede, at man i lederkredsen løbende vil samle op på 
emnet, og at man med rette kan genbesøge emnet i LSU-LAMU-regi også. 
 

1. Opfølgning på fremtidens arbejdsplads og distancearbejde 
LSU-LAMU drøftede processen for at samle op på erfaringer ift. distancearbejde 
med henblik på at give input til fælles principper for Enhedsadministrationen. 
LSU-LAMU var enige i vigtigheden i at byde ind med erfaringer, hvor B-siden 
understregede et bredt ønske om at bevare fleksibilitet fx i form af en 
hybridmodel ift. kontor/distancearbejde. En arbejdsgruppe bestående af Mia 
Schou Johansen og Hanne Johansen vil samle skriftlige input ift. emnet og 
fremsende et skriv til formanden i løbet af januar, som han vil tage med videre i 
LEA. 
 

2. Forslag til APV-spørgsmål for enhedsadministrationen 
Søren Dam orienterede om sin medvirken i en arbejdsgruppe i regi af ASU, som 
arbejdede med APV-spørgsmål og specifikt hvorvidt de eksisterende spørgsmål 
var dækkende ift. også at omfatte COVID-19 og hybridarbejdspladsen. 
 
LSU-LAMU er tidligere blevet orienteret om tilføjelsen af ekstra spørgsmål, og 
har haft mulighed for at komme med kommentarer. 

 
3. APV-spotmåling 2021 – Bygningsservice 

Conor Leerhøy har talt med samtlige medarbejdere i driften, samt 
rengøringslederen og de enkelte rengøringsgrupper. Conor har givet en 
forklaring på, hvorfor de ikke var medtaget i APV-spotmålingen og efterspurgt 
ris/ros til ledelsen ift. hjemsendelse, vagtplaner, tryghed på arbejdspladsen og 
etablering af hjemmearbejdsplads. 
 
Medarbejderne udtrykte sig generelt positivt ift. informationsniveauet fra 
ledelsen i afdelingen, men nogle efterspurgte mere rettidig information fra 
centralt hold på AU. Flere medarbejdere gav udtryk for en kaotisk situation ifm. 
den første nedlukning. HE Bygningers håndtering af situation var anderledes 
end flere andre driftsafdelingers på universitetet, da man valgte at betragte sig 
selv som kritisk personale, indtil der var skabt et overblik, hvilket medførte at 
nogle teknikere har følt at de pludselig stod med et stort ansvar fx ift. at 
kontrollere forskningsudstyr. 
 
Alle medarbejdere på tværs af bygningsdrift og rengøring har udtrykt generel 
tryghed ved at møde på arbejde igennem nedlukning osv. 

 
4. Arbejdsmiljøstatistik/sygefravær 

Formanden påpegede at tallene ift. sygefravær tyder på en situation i god gænge, 
og i sammenligning med andre dele af administrationen ser det fornuftigt ud. 
Yderligere har antallet af psykologiske rådgivningsforløb været beskedent. 
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5. Planlægning af møderække for LSU-LAMU-møderne 2022 

LSU-LAMU havde ingen bemærkninger til mødedatoerne for 2022. 
 

6. COVID-19-situationen og delvis hjemsendelse 
Formanden orienterede om påbuddet om hjemmearbejde sammenholdt med 
hensigtsmæssigheden ift. hvorvidt der kan være situationer, hvor det kan give 
mening at sidde på kontoret. Vi har ikke stoppet vores kerneaktiviteter, men vi 
forsøger at begrænse arbejdet på campus, der hvor det er muligt. 
 
Vi afventer en evt. udmelding ift. afholdelse af skriftlige eksamener. 

 
LAMU-møde 11.00-11.45 

 
1. Planlægning af årshjul 

LAMU havde ingen bemærkninger til det kommende LSU-LAMU-årshjul. 
 
2. Evaluering af LAMU’s arbejde 

LAMU drøftede hvordan hybridarbejde på kontor/distance nødvendiggør, at 
arbejdsmiljørepræsentanterne skal have nogle ekstra ting i baghovedet ift. 
hvordan hjemmearbejdspladsen fungerer for medarbejderne. Når vi har nogle 
fælles retningslinjer, er dette emne værd at følge op på. 
 
Synlighed er fortsat et opmærksomhedspunkt, og Hanne Johansen har været på 
besøg ved Økonomi, og Michael Andersen vil afholde et informationsmøde for 
rengøringsmedarbejderne. Yderligere kunne det være en god ide, hvis ledere 
fysisk introducerer nye medarbejdere til en lokal AMR. 
 
LAMU var enige i et behov for yderligere introduktion for nye 
arbejdsmiljørepræsentanter. LAMU vil genbesøge dette emne. 

 
3. Årlig arbejdsmiljødrøftelse 2022 

LAMU gennemgik kort arbejdsmiljødrøftelsen 2021: 
• Der er blevet afholdt flytte-APV’er 
• Arbejdet med AU-Evacuate er sat på pause 
• Der er afholdt et oplæg for alle medarbejdere med fokus på psykologisk 

tryghed i stedet for selvorganisering på baggrund af APV 
• Der er planlagt førstehjælpskursus i februar 2022 for LAMU-

medlemmerne, samt en række ekstra deltagere fra 
administrationscenterets afdelinger 

• Evakueringsøvelserne er en løbende indsats, som der kontinuerligt bliver 
fulgt op på 

• Arbejdsmiljøpjecen er blevet opdateret 
• Fokus på øget synlighed er en løbende indsats 
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• Arbejdsmiljømappen er blevet drøftet 
 
LAMU drøftede input til næste års årlige arbejdsmiljødrøftelse, hvor formanden 
forslog at følge op på distancearbejde, da det forventes at forblive aktuelt. LAMU 
drøftede desuden muligheden for, at Rengøring kunne komme med input ift. 
indretning af kontorerne med henblik på at forbedre arbejdsforholdene for 
rengøringspersonalet. Hertil påpegede Conor Leerhøy, at der i samråd med 
rengøringslederen fx ikke bliver indkøbt borde, hvor stole ikke kan hænges op 
o.l. Man forsøger løbende at koordinere med rengøringslederen, selvom 
Rengøring som sådan ikke bliver direkte involveret i selve indretningen. 
Involvering af rengøringspersonale i indretningsprocessen anvendes på BSS og 
LAMU vil følge op på evt. erfaringer fra BSS i løbet af foråret. 
 
LAMU var enige om, at evakueringsøvelser fortsat bør være i fokus, herunder 
særligt for Victor Albeck Bygningen, hvor der tidligere har været udfordringer, 
samt undervisningsbygninger. Det har hidtil ikke været praksis at afholde 
evakueringsøvelser for bygninger, hvor der var igangværende undervisning, men 
man vil drøfte denne mulighed i 2022. Yderligere kan den kommende APV 
afføde potentielle emner til en arbejdsmiljødrøftelse, hvilket LAMU vil være 
opmærksomme på. Formanden vil lave et udkast til den årlige 
arbejdsmiljødrøftelse 2022 inden årsskiftet og sende dette til godkendelse ved 
LAMU. 

 
4. Førstehjælpskursus 

Førstehjælpskursus vil blive afholdt for LAMU og en række medarbejdere fra 
administrationscenterets afdelinger i februar 2022. 
 

5. Opfølgning af evakueringsøvelser 
Der har været afholdt en lang række evakueringsøvelser, herunder på 
Tandlægeskolen og i Søauditorierne. Øvelserne er forløbet godt, på trods af at 
der ved den seneste evakueringsøvelse i Søauditorierne var udfordringer ifm. at 
en person skulle iklæde sig en af de ophængte veste, og påtage sig den 
medfølgende rolle. 

 
6. Evt. 

 


